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RG - 0002.P.XLIII.2018 

 

P R O T O K Ó Ł  NR XLIII/2018 

z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą w dniu 21 czerwca 2018 r. 

 

 
Punkt 1.       
Otwarcie Sesji. 
Punkt 2.       
Potwierdzenie quorum. 
Punkt 3.       
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4.       
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5.       
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6.       
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7.       
Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto n. Wartą za 2017 rok: 

a) przedstawienie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 
budżetu Gminy Nowe Miasto n. Wartą wraz z informacją o stanie mienia za 
2017 r., 

b) odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                      
w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym rzez Wójta Gminy 
sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2017 rok, 

c) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy za 2017 
r., oraz wniosku o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu za 2017 rok, 

d) odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby  Obrachunkowej                    
w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej, 

e) dyskusja nad sprawozdaniem w wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto                       
n. Wartą, sprawozdaniem finansowym oraz informacją o stanie mienia 
komunalnego Gminy Nowe Miasto n. Wartą. 

Punkt 8.       
Przyjęcie uchwały ws. zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2017. 
Punkt 9.       
Przyjęcie uchwały ws. udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu za 2017 rok. 
Punkt 10.       
Przyjęcie uchwały ws. określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 
przedszkolnego w przedszkolach prowadzonych przez Gminę Nowe Miasto nad 
Wartą w czasie przekraczającym wymiar zajęć zapewniających bezpłatne nauczanie, 
wychowanie i opiekę. 
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Punkt 11.       
Przyjęcie uchwały ws. przekazania do zaopiniowania organowi regulacyjnemu 
projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków.  
Punkt 12.       
Przyjęcie uchwały ws. wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 
Punkt 13.       
Przyjęcie uchwały ws. wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości. 
Punkt 14.       
Przyjęcie uchwały ws. ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Nowe Miasto nad 
Wartą. 
Punkt 15.       
Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na 2018 rok.  
Punkt 16.       
Interpelacje Radnych. 
Punkt 17.       
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 18.       
Zamknięcie sesji. 
 
Ad 1) Otwarcie Sesji. 

Przewodniczący pan Waldemar Tomaszewski o godzinie 1500 otworzył XLIII 
Sesję Rady Gminy i powitał Radnych, Sołtysów oraz zaproszonych gości. 
 
Ad 2) Stwierdzenie quorum. 
 Przewodniczący Rady informował, że ustawowy skład Rady wynosi                           
15 Radnych, obecnych jest 12 w związku z powyższym podjęte uchwały będą 
prawomocne. 
 
Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady poinformował, że porządek posiedzenia Radni 
otrzymali zgodnie ze statutem - 14 dni przed posiedzeniem. Pan Tomaszewski 
informował, że od ostatniej komisji wprowadzonych zostało do porządku kilka 
nowych uchwał, w porządku obrad nie ma uchwały ws. zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata 2018-2026. Ponadto pan Tomaszewski pytał Wójta czy 
została złożona pisemna zgoda na nieodpłatne nabycie nieruchomości                                   
w miejscowości Nowe Miasto. 

Wójt informował, że pisemnie Urząd zwrócił się o taką zgodę i zgoda taka 
właściciela tych dróg jest - bo chodzi o drogi- rozmawiał z Wójtem przez telefon,             
i taką zgodę wyraził jednak nie ma go na miejscu i nie mógł jej wyrazić pisemnie.  

W związku z powyższym Przewodniczący informował, że należy być 
konsekwentnym w tym co było uzgadniane na komisji i zdaniem Przewodniczącego 
uchwałę należy usunąć z porządku obrad. Pan Tomaszewski złożył wniosek 
formalny o jej usunięcie i przesunięcie na kolejną sesję.  

Następnie głos zabrał Radny Juliusz Twardowski, który zawiadomił, że jeżeli 
chodzi o drugi projekt uchwały w sprawie nabycie nieruchomości, to jest po 
rozmowach z właścicielami działek sąsiadujących, mieszkańcy prowadzą jeszcze 
rozmowy, Radny proponował usunięcie również tej uchwały.  
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Za wnioskiem formalnym Radnego Juliusza Twardowskiego oraz Przewodniczącego 
Rady ws. usunięcia dwóch uchwał ws. wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 
oraz wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości opowiedziało się                   
9 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 3 wstrzymujące.  
 Za porządkiem obrad opowiedziało się 10 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                          
2 wstrzymujące. 

W związku z powyższym porządek obrad przedstawia się następująco: 
Punkt 4.       
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5.       
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6.       
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7.       
Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto n. Wartą za 2017 rok: 
a) przedstawienie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 
budżetu Gminy Nowe Miasto n. Wartą wraz z informacją o stanie mienia za 2017 r., 
b) odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                     
w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym rzez Wójta Gminy 
sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2017 rok, 
c) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy za 2017 r., oraz 
wniosku o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 
2017 rok, 
d) odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby  Obrachunkowej                   
w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej, 
e) dyskusja nad sprawozdaniem w wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto                       
n. Wartą, sprawozdaniem finansowym oraz informacją o stanie mienia komunalnego 
Gminy Nowe Miasto n. Wartą. 
Punkt 8.       
Przyjęcie uchwały ws. zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2017. 
Punkt 9.       
Przyjęcie uchwały ws. udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu za 2017 rok. 
Punkt 10.       
Przyjęcie uchwały ws. określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 
przedszkolnego w przedszkolach prowadzonych przez Gminę Nowe Miasto nad 
Wartą w czasie przekraczającym wymiar zajęć zapewniających bezpłatne nauczanie, 
wychowanie i opiekę. 
Punkt 11.       
Przyjęcie uchwały ws. przekazania do zaopiniowania organowi regulacyjnemu 
projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków.  
Punkt 12.       
Przyjęcie uchwały ws. ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Nowe Miasto nad 
Wartą. 
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Punkt 13.       
Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na 2018 rok.  
Punkt 14.    
Przyjęcie uchwały ws. zmian w Wieloletniej prognozie Finansowej na lata 2018-2026.   
Punkt 15.       
Interpelacje Radnych. 
Punkt 16.      
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 17. 
Zamknięcie sesji. 
 
Ad 4) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje                   
i wnioski. 
 W związku z brakiem uwag do protokołu Przewodniczący zarządził 
głosowanie.  

 Protokół z XLII Sesji został przyjęty 12 głosami za, 0 głosów przeciwnych,                         
0 głosów wstrzymujących. 

 
Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
 Przewodniczący informował, że ostatnia sesja odbyła się trzy tygodnie temu,                        
w międzyczasie odbyło się wspólne posiedzenie komisji, na którym zostały 
omówione projekty uchwał przygotowane na dzisiejszą sesję, oraz omówione zostało 
bardzo szczegółowo sprawozdanie z wykonania budżetu za 2017 rok, został 
omówiony bilans, oraz informacja o stanie mienia.  
 Ponadto pan Tomaszewski informował, że w miniony poniedziałek odbyło się 
spotkanie w Starostwie Powiatowym w Środzie Wlkp. w spotkaniu udział brał pan 
Wójt oraz pani Wiceprzewodnicząca, dotyczyło ono spraw związanych                                 
z przebiegiem drogi S -11, zapewne pan Wójt podzieli się jaką koncepcję na przebieg 
drogi widzi pan Starosta.     
 
Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
 Wójt informował, że w kwestii wykupu dróg, w pewnych sytuacja gmina 
musi się włączać, gdyż nie da się wydawać pozwoleń, aby spełniały one wszystkie 
wymogi. 20 lat temu jak były sprzedawane te grunty to niezrozumiałym jest 
dlaczego notariusz tych służebności nie nadał. (…) 
 Wójt zawiadomił, że wczoraj został otwarty przetarg na budowę oczyszczalni                      
w Boguszynie, wyniki przetargu są już opublikowane na stronie internetowej 
urzędu. Wkrótce zostanie też rozstrzygnięty przetarg na budowę ulicy Łąkowej                  
w Nowym Mieście, oraz dwóch pozostałych dróg w ramach Funduszu Ochrony 
Gruntów Rolnych. Należy dodać, że teraz wykonawcy borykają się nie tylko                           
z problemem braku pracowników, ale i materiałów oraz środków transportu. 
Przygotowywany jest także przetarg na rozbudowę remizy strażackiej.  
 Na zakończenie Wójt dodał, że w kwestii przebiegu drogi S-11, odbyło się 
spotkanie na którym pan Starosta zaproponował inne rozwiązanie, aby uchronić 
osiedla rozbudowane wzdłuż S-11 po lewej stronie, zamysłem było aby przebiegała 
ona przez Wartę, przed Hermanowem, gdyż to miejsce w starorzeczu jest 
niemożliwe nie tylko ze względów technicznych ale i przyrodniczych.                   
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Propozycja była taka, aby iść tą lewą stroną, omijając Klękę, na wysokości Krzykos. 
Zgodnie z petycją mieszkańców Komorzy poszło pismo z wariantem A, mieszkańcy 
opowiadali się za tym, aby jednak nie zbliżać się zbyt bardzo do zabudowań.                   
Jaki będzie finał tej sprawy to się okaże, bo wszystko jest w tej chwili w sferze 
dyskusji.           
 
Ad 7) Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto n. Wartą za 2017 
rok: 

a) przedstawienie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 
budżetu Gminy Nowe Miasto n. Wartą wraz z informacją o stanie mienia za 
2017 r., 
 Głos w tym punkcie zabrała pani Elżbieta Mnich - Skarbnik gminy, 
która wyczerpująco omówiła sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2017, 
bilans organu, bilans jednostki, bilans rachunku zysku i strat. Pani Mnich 
poinformowała, że najważniejszym dla budżetu, dla przedstawienia sytuacji 
finansowej jest bilans z wykonania budżetu. Jak się porówna sprawozdanie 
opisowe z bilansem z wykonania budżetu to wszystko musi się zgodnie 
pokrywać.  
 Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

b) odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 
rzez Wójta Gminy sprawozdaniu z wykonania budżetu wraz z informacją                
o stanie mienia Gminy za 2017 rok, 
 Głos w tym punkcie zajął Przewodniczący Rady, pan Waldemar 
Tomaszewski, który odczytał uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 
przez Wójta Gminy sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2017 rok 
wraz z informacją o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego                          
i objaśnieniami  – SO-0954/53/10/Ln/2018 z dnia 25 kwietnia 2018 roku. 
 Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

c) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy za 2017 
r., oraz wniosku o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu za 2017 rok, 
 Głos w tym punkcie zajął Przewodniczący Rady Gminy, pan 
Tomaszewski, który w imieniu Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 
odczytał opinię Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy za 2017 r., 
oraz wniosek o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu za 2017 rok. 
 Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

d) odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby  
Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o wniosku 
Komisji Rewizyjnej, 
 Głos w tym punkcie zajął Przewodniczący Rady, pan Waldemar 
Tomaszewski, który odczytał uchwałę nr 0955/33/10/Ln/2018 Składu 
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Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 17 maja 
2018 r. w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 
Gminy Nowe Miasto nad Wartą w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta 
Gminy Nowe Miasto nad Wartą z tytułu wykonania budżetu za rok 2017.  
 Następnie pani Elżbieta Mnich Skarbnik ustosunkowała się do uwag 

Regionalnej Izby Obrachunkowej, wyjaśniając z czego wynikały błędy                
w sprawozdaniu.  

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

e) dyskusja nad sprawozdaniem w wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto 
n. Wartą, sprawozdaniem finansowym oraz informacją o stanie mienia 
komunalnego Gminy Nowe Miasto n. Wartą. 

 Radna Agnieszka Król pytała z czego wynika to, że fundusz sołecki został 
wykonany tylko w 70%.  
 Pani Skarbnik informowała, że w załączniku numer 3 wyraźnie 
wykazane zostało, co wykonano w ramach funduszu. Nie wykonano zadań 
takich jak remonty dróg w Boguszynie, w Kolniczkach, Kruczyn,                                 
w Kruczynku, Komorze, droga w Wolicy Koziej, niewykonana była też 
impreza w Michałowie, są to ewidentnie drobiazgi, ale uzbierało się tego. 
Jednak należy dodać, że te drogi wykonano poza funduszem, z budżetu 
gminy, na zasadzie małego przetargu na remont dróg gminnych.  
 Radna Król wyraziła zdanie, że szkoda pieniędzy planowanych                     
w funduszach.  
 Pani Mnich dodała, że po planowaniu funduszu często okazywało się, 
że nie jest to droga gminna, więc nie mógł być wykonany na niej remont, gdyż 
ograniczeniem funduszu jest to, że wszelkie remonty, budowy mają odbywać 
się na drogach gminnych. (…) 
 Wójt dodał, że fundusz sołecki często bywa powodem do pewnych 
sporów, ponieważ urząd podpisuje umowę z inwestorem, a mieszkańcy 
podczas wykonywanych prac remontowych przychodzą i się wtrącają, 
nakazując wręcz inwestorowi, że coś ma wyglądać inaczej. Jest to 
niedopuszczalne. Pod każde zadanie należy przygotować szczegółową 
dokumentację, czy są to chodniki, czy drogi czy remonty, wszystko wymaga 
pozwoleń albo zgłoszeń i to Wójt z pracownikiem urzędu się pod wszystkim 
podpisuje. Ta sama sytuacja jest z oświetleniem ulicznym, w ramach 
funduszy-na wszystko potrzebna jest dokumentacja i wszystko wymaga dużo 
pracy, a dochodzi do tego, że wszyscy chcieliby mieć pod domem lampę.  

 Radny Mirosław Ratajczak informował, że sołtysi jak złożą wnioski są one też 
przedstawiane Radzie, i każdy widzi jakie środki są planowane na daną 
inwestycję, od razu można wtedy ocenić czy wystarczy tych środków na dana 
inwestycję czy nie. W Urzędzie powinna być osoba która zajmie się tylko 
sprawą inwestycji. Poza tym Radny dodał, że nie jest przeciwnikiem spotkań 
integracyjnych bo mieszkańcy tego potrzebują. (…) 
 Wójt dodał do wypowiedzi Radnego Ratajczaka, że w ramach funduszy 
były planowane środki na zakup kosiarek i materiałów eksploatacyjnych                    
w tym benzyny, a okazuje się, że w tej chwili nie ma kto kosić poboczy, 
placów zabaw, czy boisk i parków. A prawdę mówiąc Wójt nie może mieć 
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prawa żądać, aby ktoś niewykwalifikowany kosił kosiarką, bo jak stanie się 
krzywda to kto za to odpowie. (…)    

 Radny Marek Mroziński informował, że zauważył iż w sprawozdaniu rośnie 
dług mieszkańców względem Gminy za wodę i śmieci. Radny wyraził zdanie, 
że jest to dla niego sytuacja niedopuszczalna. Względem mieszkańców którzy 
nie płacą za wodę i śmieci powinny być podjęte radykalne środki. Kiedyś była 
w tym temacie dyskusja na posiedzeniu komisji, wydawało się,                                       
że są wypracowane pewne ustalenia, że dłużnikom będzie odcinany dopływ 
wody, jednak zdaniem Radnego zabrakło konsekwencji. Radny dodał,                           
że powtarzał już kilkakrotnie, że w gminie powinien powstać zakład 
komunalny.  
 Wójt informował Radnego, że czynności związane z najpierw 
upomnieniami dla dłużników później odcinaniem wody były podejmowane, 
jednak okazało się, że w pewnych przypadkach nie mam możliwości 
technicznych, aby odciąć dopływ wody do mieszkania.  

 Radny Wincenty Pawelczyk informował, że często w naszej gminie 
problemem są źle rozwiązane sprawy we wspólnotach mieszkaniowych.  
 Wójt informował, że tak naprawdę całą instalację należałoby 
przebudować, zrobić studzienki przed budynkami zamieszkałymi przez kilka 
rodzin.   

 Radna Zofia Kędziora wyraziła zdanie, że Rada uchwalała ten budżet oraz go 
kilka razy w ciągu roku zmieniała. Dyskusji nad budżetem było wiele, a mając 
panią Skarbnik wszystko musiało w odpowiednich paragrafach się zgadzać.  
O dobrze wykonanym budżecie świadczą opinie Komisji Rewizyjnej i Izby.    

 Przewodniczący Rady pan Tomaszewski wyraził zdanie, że budżet wykonany 
jest dobrze, budżet był przyjmowany w grudniu 2016 roku, na wniosek Rady 
było wprowadzane wiele zmian autopoprawkami, i prawie wszystkie 
autopoprawki zostały wykonane, co bardzo cieszy, że głos Rady został 
uwzględniony. Rada tej kadencji po raz czwarty pochyla się nad 
sprawozdaniem z wykonania budżetu. Po raz pierwszy miało to miejsce                   
w 2014 roku, gdzie również wystąpił niedobór i wynosił 1 milion 950 tysięcy 
zł, z kolei skumulowana nadwyżka na koniec roku 2014 wynosiła  677 tysięcy 
złotych. Natomiast kolejne dwa lata - rok 2015 i 2016 zakończył się nadwyżką 
budżetową. W roku 2015 było to 1 milion 620 tysięcy złotych, a rok 2016 -                   
1 milion 800 tysięcy złotych. Na koniec roku 2016 doszło do skumulowanej 
nadwyżki w wysokości 4 milionów 122 tysiące złotych, na początek roku 2017 
taką mieliśmy nadwyżkę. Przewodniczący dodał, że uważa iż w roku 2017 
zostało wprowadzonych wiele zdań, wiele wykonanych, a niedobór który                    
w tej chwili powstał na koniec roku w wysokości 1 milion 231 tysięcy złotych, 
świadczy o tym, że ta Rada pracowała dobrze, że zadania wprowadzone 
poprawkami i nie tylko poprawkami były wykonywane i powstał niedobór,                  
a zmniejszamy nadwyżkę.  
Poza tym Przewodniczący informował, że zostały wprowadzone do budżetu 
przez Wójta inwestycje związany z wyłożeniem nakładek asfaltowych                     
ul. Szkolna, Jesionowa, Poznańska, Jarocińska, oraz w Klęce przy zakładzie. 
Wiadomo, że ulica szkolna nie mogła być wykonana co związane było                       
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z kanalizacją deszczową, ale co z pozostałymi nakładkami. Poza tym pan 
Tomaszewski dodał, że nie zostało też wykonane poza tymi nakładkami inne 
inwestycje, które jak wynika ze sprawozdania – wydatki majątkowe, 
inwestycyjne - zostały wykonane na kwotę 1 milion 800 tysięcy złotych, a na                
1 milion 300 tysięcy złotych nie zostały wykonane. Wiąże się to z tym, że np. 
zostały zabezpieczone środki na budowę Biblioteki, nie wykonano też 
połączeń pomiędzy hydroforniami Chocicza - Chwalęcin, między Klęką                     
a Wolicą Kozią. Zdaniem Radnego dużo wykonano z infrastruktury: drogi, 
chodniki, oświetlenie, bo w §600 transport i łączność - gmina wydała ponad                
2 miliony złotych, natomiast w roku 2016 wydano w tym paragrafie 1 milion 
złotych. Chodzi tutaj też o drogi na które Gmina udzielała pomocy finansowej 
dla Powiatu.  
Co do długów o których mówił Radny Mroziński, to po przeliczeniu podatki              
i opłaty na koniec roku 2017 wyszło prawie 1 milion 500 tysięcy złotych                   
w porównaniu do koku 2016 jest to wzrost o ponad 102 tysiące złotych. (…) 
Były podejmowane działania w związku z dzierżawą gruntów w Klęce, były 
też prośby o przygotowanie zarządzenia określającego stawki dzierżawy 
gruntów czego od wielu lat nie ma. Przewodniczący dodał, że Rada słyszała 
od Wójta, że niektóre działki nie cieszą się zainteresowaniem, nikt nie chce ich 
dzierżawić, to zdaniem Przewodniczącego należałoby je sprzedać. Ta sama 
sytuacja z mieszkaniami komunalnymi, należy je sprzedawać tym bardziej, że 
na każdy lokal jest duża bonifikata.  
Przewodniczący na zakończenie zasugerował, że już dawno powinien być                  
w naszej gminie zastępca, albo sekretarz, który odciąży Wójta od większości 
obowiązków, bo samemu wiele spraw nie można udźwignąć. 
 W związku z brakiem dalszych uwag Przewodniczący przeszedł do 
przyjęcia uchwał.   
 

Ad 8) Przyjęcie uchwały ws. zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy 
Nowe Miasto nad Wartą wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 
2017. 
 Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję.  
W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                            
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XLIII/242/2018 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
21 czerwca 2018 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad 9) Przyjęcie uchwały ws. udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu za 2017 rok. 
 Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję.  
W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 9 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 3 głosy 
wstrzymujące.  

 Uchwała Nr XLIII/243/2018 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
21 czerwca 2018 r., stanowi załącznik do protokołu. 
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 Po przyjęciu uchwały Przewodniczący oraz Wiceprzewodnicząca 
podziękowali pani Skarbnik i panu Wójtowi, następnie pan Tomaszewski 
ogłosił 5-cio minutową przerwę.  

 
Ad 10) Przyjęcie uchwały ws. określenia wysokości opłat za korzystanie                             
z wychowania przedszkolnego w przedszkolach prowadzonych przez Gminę 
Nowe Miasto nad Wartą w czasie przekraczającym wymiar zajęć zapewniających 
bezpłatne nauczanie, wychowanie i opiekę. 
 Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję.  
W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                            
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XLIII/244/2018 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
21 czerwca 2018 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad 11) Przyjęcie uchwały ws. przekazania do zaopiniowania organowi 
regulacyjnemu projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków.  
 Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję.  
W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                            
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XLIII/245/2018 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
21 czerwca 2018 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad 12) Przyjęcie uchwały ws. ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą. 
 Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję.  
W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                            
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XLIII/246/2018 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
21 czerwca 2018 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad 13) Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na 2018 rok.  
 Projekt uchwały omówiła pani Elżbieta Mnich Skarbnik Gminy po czym  
Przewodniczący otworzył dyskusję.  
W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                            
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XLIII/247/2018 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
21 czerwca 2018 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad 14) Przyjęcie uchwały ws. zmian w Wieloletniej prognozie Finansowej na lata 
2018-2026.   
 Projekt uchwały omówiła pani Elżbieta Mnich Skarbnik Gminy po czym  
Przewodniczący otworzył dyskusję.  
W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  
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Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                            
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XLIII/248/2018 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
21 czerwca 2018 r., stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 15) Interpelacje Radnych. 
 Przewodniczący poinformował, że interpelacje nie wpłynęły w związku                     
z czym przeszedł do punktu kolejnego. 
 
Ad 16) Wolne głosy i wnioski. 

 Radny Artur Borkowski pytał czy w umowie jest zawarte, jak przedsiębiorcy 
są zobowiązani do wystawiania kubła, jaką ilość tych śmieci mogą wystawiać.  
 Przewodniczący informował, że przedsiębiorstwa zawierają 
indywidualne umowy, nie mają odbieranych kubłów w te same dni co 
mieszkańcy prywatnych posesji.  

 Radny Mirosław Ratajczak wrócił do tematu funduszu sołeckiego. Radny 
pytał co stanie się ze środkami które zostały niewykorzystane z funduszu. 
 Pani Mnich informowała Radnego, że fundusz sołecki to środki 
wyodrębnione z budżetu gminy, w związku z powyższym niewykorzystane  
środki pozostają w budżecie i przechodzą do nadwyżki. 
 Radny Ratajczak  proponował, aby przeznaczyć te środki na jakąś 
drogę albo inny cel, ale żeby nie przechodziły one do nadwyżki.  
 Radna Król informowała, że te drogi zostały zrobione, a środki                            
z funduszu wróciły do budżetu.  
 Pani Mnich informowała, że w znacznej większości te planowane 
remonty były na drogach które nie należały do gminy, więc lepszym 
rozwiązaniem było zrobienie ich z budżetu niż z funduszu, bo nie wolno 
wykonywać remontów dróg z funduszu na drogach niebędących własnością 
gminy. Poza tym sołtysi planują zakup np. kostki poz-bruk i chcą 
zmagazynować do przyszłego roku, i jest problem bo gmina nie może 
prowadzić magazynu. Na koniec roku trzeba robić inwentury, a kto odpowie 
za ten magazyn, kto przypilnuje tej kostki? Pani Mnich dodała, że nie jest 
pewna czy nie jest zasadnym, aby sołectwa które nie mają na co przeznaczyć 
środków funduszu połączyły swoje środki na jedno zadanie wspólne,                         
np. na drogę. (…) 

 Radny Ratajczak informował, że zdaniem Wójta Radny Pawelczyk dobrze 
radzi sobie z pracownikami pracującymi na pracach interwencyjnych. Radny 
wyraził zdanie, że te osoby cały czas pracują w Chociczy a Gmina za to płaci, 
w Chromcu też takie osoby by się przydały, a cały czas się mówi,                      
że rowy nie wykoszone w innych miejscowościach, boiska, place zabaw.  
 Radny Wincenty Pawelczyk informował, że osoby otrzymują                            
od Radnego sprzęt, benzynę, jak Radny chce to te osoby zostaną 
oddelegowane do Chromca. (…) 

 Radny Marek Mroziński informował, że jeżeli w Gminie obowiązuje 
regulamin utrzymania czystości to Radny prosi, aby zmusić właściciela działki 
w Klęce to jej uprzątnięcia, wykoszenia tej trawy, gdyż jest tam 1,5 metrowa 
trawa. Drugą sprawą jest teren przy dawnej oczyszczalni w Klęce i w parku. 
 Radny Pawelczyk informował, że też słyszał, że w parku w Klęce jest 
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strasznie zanieczyszczone.  
 Wójt informował, że do tej pory Gmina jak zatrudniała pracowników, 
to po połowie koszty utrzymania czystości rozkładały się na gminę i zakład, 
teraz restauracja jest zamknięta. Trzeba tam wziąć kosę, bo kosiarka na żyłkę 
sobie nie poradzi.  
 Radny Mroziński dodał, że za szkołę w Klęce wyrzucane są pniaki, 
gałęzie, jedna osoba tam wyniosła a teraz wszyscy tam wywożą, nie śmieci, 
ale gałęzie, zanieczyszczoną ziemię, pniaki.  

 Radny Jacek Nyczke pytał jak wygląda cenowo kwestia rozstrzygniętego 
przetargu na budowę oczyszczalni w Boguszynie.  
 Wójt informował, że złożyło oferty 3ch oferentów, oferta najtańsza                   
to nasz lokalny wykonawca, przedstawił ofertę na 6.203.031,85 zł, następnie 
była oferta za 9.151.200,00 zł oraz za 9.853.530,00 zł.  
 Radny Pawelczyk pytał jaki jest okres na złożenie zaskarżenia                                         
do przetargu.  
 Wójt informował, że wszystko jest na stronie internetowej Urzędu. 

 Radna Zofia Kędziora prosiła Wójta o wyjaśnienie z czego wynika wzrost 
stawki za ścieki, gdyż zapewne nie wszyscy wiedzą, że czeka nas podwyżka 
ścieków, które drożeją o 2,00 zł na kubiku.  
 Wójt informował, że z kalkulacji nie chce wyjść inaczej, ta stawka nie 
odbiega od stawek gmina ościennych.  
 Radna pytała czy Jarocin ma też podwyżkę wody i ścieków. 
 Przewodniczący informował, że Jarocin ma na takim samym poziomie, 
w Jarocinie podwyżki nie wprowadzono - 6,52 zł.   

 Wójt informował, że jest przedsiębiorca który proponuje dzierżawę gruntu 
pod swój sklep. Chodzi o niewykorzystaną część boiska. (…)  

 Sołtys wsi Michałów pan Kazimierz Pawłowski informował, że sołectwo jest 
w trakcie prac remontowych przy świetlicy, teraz będzie burzony mur przy 
toaletach na dworze, Sołtys pytał czy dałoby radę, aby pokryć koszty 
postawienia nowego muru, gdyż w zeszłym roku z funduszu Michałowa 
zostało w budżecie 5 tys. złotych.  
 Pani Skarbnik informowała, że za te 5 tys. złotych pokryto koszty 
związane z położeniem kostki poz-bruk przy schodach, gdyż na zadanie 
zabrakło pieniędzy z funduszu ze względu na to, że mieszkańcy zdecydowali 
że chcą mieć podjazd dla niepełnosprawnych.   

 Pan Waldemar Tomaszewski pytał Wójta czy będzie robiony PSZOK, czy są 
jakieś możliwości na pozyskanie środków zewnętrznych na taką budowę.  
 Wójt informował, że na razie nie ma takich planów, był program 
WRPO, ale w chwili obecnej nic nie wiadomo.  

 Radny Artur Borkowski pytał czy nasza gmina składała wnioski poprzez 
Starostwo do Wojewody na pieniądze które przyznał Premier, odnośnie 
budowy dróg. Ponieważ sytuacja dynamicznie się rozwinęła, Poznań dostał, 
decydowała skala potrzeb.  
 Wójt informował, że właśnie ulice Łąkową można by pod FOGR 
zaliczyć, ale nie załapaliśmy się.  

 Radny Julian Janicki pytał od jakiej kwoty długu można starać się o egzekucję 
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za niepłacenie za wynajem sali. Gdyż nie płacą osoby które mają możliwości 
finansowe.  
 Pani Mnich informowała, że jest kilka takich osób i są one szukane.  
 Wójt dodał, że trzeba będzie najpierw płacić później osoba dostanie 
klucze. 

 Radny Marek Mroziński prosił o to, aby Wójt zobowiązał osobę która 
zatrudniona jest w Gminie do śledzenia możliwości na pozyskanie pieniędzy. 
Radny dodał, że jest mnóstwo możliwości, a nasza gmina „kuleje” w stosunku 
do innych. Przykładem może być park w Klęce, Jarocin pozyskał 12 milionów 
złotych, można skontaktować się z leśnictwem i dopytać gdzie szukać, gdyż 
są możliwości na renowację dróg w lasach.  
  

Ad 17) Zamknięcie sesji. 
    O godzinie 1900 Przewodniczący zamknął XLIII Sesję Rady Gminy. 
  
 
Protokołowała                 Zatwierdził 
Podinspektor ds. Rady Gminy      Przewodniczący Rady 
Julita Ciarcińska-Wachowiak         /-/ Waldemar Tomaszewski 
    

 
       

 
 
 

 


